
Institu(ia Publicl
Compania,,I'E LE RA D IO-MOLDOVA"

CONSILIUL DE SUPRAVEGIIERE SI DEZVOLTARE

MD-2O28, Republica Moldoaa, Chigindu, str. Miorifa, I 3 73-95-45

PROCES-VERBAI,
nr. 5

al qedinlei din 23 februarie 2023, cu incepere de la ora 15:00,
a Consiliului de supraveghere qi dezvoltare (CSD) al furnizorului

public nalional de servicii media Compania,,1'eleradio-Moldova"

La qedinla Consiliului de supraveghere gi dezvoltare au participat:
Arcadie Gherasim, pre;edinte CSD
Sergiu Stanciu, secretar CSD
Irina Malenco, membra CSD
Cristian Jardan, membru CSD
Aurelian Ddnila, membru CSD
Loretta Handrabura, membrd CSD
Corneliu Popovici, membru CSD

Invitat:
Victor Stahi, directorul Departamentului inregistrari qi colective muzicale

$edinla este prezidatd de Preqedintele CSD, Arcadie Gherasim. Ddnsul anuntd cd sedinta
este deliberativd qi supune votului ordinea de zi:

ORDINEA DE ZI:

l. Cu privire la Planul de inregistriri radio qi tv de la cele mai importante evenimente
culturale in 2023.
2. Diverse

S-a votat: ,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gherasinr, Sergiu Stanciu, Irina Malenco,
Loretta Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian D[nil[, Corneliu Popovici)

1. Cu privire la Planul de inregistrdri radio Si tv de la cele mai importante evenimente
culturale in 2023,

Comunicarea este prezentatd de Victor Stahi, directorul Departamentului
inregistrf,ri qi colective muzicale.

,,Misiunea Departamentului este de a asigura realizarea inregistrarilor qi a emisiunilor solicitate
de subdiviziunile Radio Ei TV, selectarea, interpretarea Ei depozitarea crea(iilor muzicale ale
compozitorilor autohtoni qi crealii r-r.ruzicale din tezaurul universal. Departamentul iqi planifica Ei

organizeaz[ activitatea in baza a doua planuri: trimestrial qi saptamAnal ale inregistririlor qi

transmisiunilor. Subdiviziunile solicitd inregistrarea sau transmisiunea evenimentului respectiv
din s[ptdmdna ce urmeazd, ofertele sunt semnate de directorii RD gi TV. in ziua de joi, are loc
qedinfa Departamentului la care se discutd posibilitalile, se formeazd echipe de creafie qi se

elaboreazd. planul inregistrdrilor qi transmisiunilor pentru sdptam6na ce urmeazi' Actualmente
avem 13 oferte, majoritatea vor fi din salile de concerte; cel mai apropiat este Festivalul
Internalional de Muzica,.M[r!iqor". Radio Moldova Muzical a prezentat l2 oferte dintre care,



gase vor fi transmisiuni gi qase inregistrdri. La evenimentele la care particip[ qi televiziunea noi
le asigurdm partea audio, deoarece regizorii noEtri au o mai mare experien{d. Dup[ analiza
planurilor s[ptdrnAnale, ele se semneazf, la directorul radio. Referitor la planurile trimestriale ale
Orchestrei gi Capelei Corale ,,Moldova". ele sunt alcatuite in comun cu colegii care reahzeaza
emisiuni muzicale. de cultura. Ne adresam gi Uniunii Compozitorilor ;i Muzicologilor cu
ruglmintea s[ ne propund creatii noi ale compozitorilor autohtoni. in baza solicitdrilor colegilor
gi a propunerilor de la Uniunea Compozitorilor, dirijorii Orchestrei ;i Capelei Corale vin cu
propuneri care, dacd sunt aprobate, sunt incluse in planurile trimestriale ale formaliilor. Planul
este coordonat cu to{i colegii din Redaclia Muzica, Patrimoniu qi colegii de la tv care realizeazd
emisiuni de muzic[ qi cultur[. Dupa aprobare, actul devine documentul debazd a Orchestrei si
Capelei Corale pe parcurslrl a trei luni".

Membrul CSD, Corneliu Popovici s-a interesat daca inregistrarile sunt pdstrate, in ce format
gi care este siguran{a inregistrdrilor.

Victor Stahi, menfioneaz6 cd inregistrarile sunt pdstrate din anul 1949, inilial, dupa
tehnologiile de atunci, mai tArziu pistrarea are loc pe band6, la moment, se pf,streaza pe CV - au
fost cifrate. Departamentul Patrimoniu, este raspunzf,tor de arhivare, conform planului. Au fbst
create condilii in subsolul Companiei Ei toate inregistrarile istorice din Fondul de Aur sunt
pdstrate acolo.

Membrul CSD, Corneliu Popovici s-a mai interesat daci ,,Teleradio-Moldova" valorificd
potenlialul financiar - dreptul de a vinde inregistrarile pentru coleclii de muzicd.
Victor Stahi. menlioneazi cd se valorif-rca.

Membra CSD Loretta Handrabul'a, a vorbit despre necesitatea de a popr-rlariza materialele din
arhiv[ pe online, acolo unde este prezent publicul tdndr. Astfel, ca sd fie popularizate piesele
foarte valoroase.

Victor Stahi, a menfional cd exista emisir,rni speciale de popularizare a inregistrdrilor
istorice. La Radio Moldova qi Radio Moldova Muzical sunt posibilitali mai mari dar, din pdcate,
aceste nu prea sunt audiate.

Membrul CSD Aurelian Danila menfioneazd cd planul pentru imprimare a unui colectiv
arlistic trebuie sd fie niscut de cineva, ,,ideea trebr-rie sd stea la cel care utilizeazd, qi care are
nevoie de aceste imprimiri. Consider cd redactorul-gef de la RD sau TV este cel care trebuie sd
determine care sunt nevoile imprimarii, de ei depinde planul de bazd al colectivelor artistice.
Totodata, consider cd qi colectivele muzicale. in special Orchestra Simfonicl, in afard de
imprimarile pe care le are, trebuie sa aiba evoluari in !ard. Deci, cdnd au loc imprimarile, ideile
s[ vin[ din redaclii. Sa se acorde atenfie imprimarilor clasicilor moldoveni. Evenimentele
principale de pe parcursul anr-rlui sd fie flxate pentru a se putea lurcra la ele. De asemenea,
apreciez calitatea imprim6rii Concursului ..Maria Cebotari". a fbst un sunet ideal". in contextul
celor exprimate, Aurelian Danila a mullumit colectivului Orchestrei Simfonice Ei Corului pentru
prestafii.

Membrul CSD Sergiu Stanciu, la fel a apreciat, munca Orchestrei Simfonice a Companiei
,,Teleradio-Moldova". Sergiu Stanciu a menlionat ci este extraordinar ceea ce se face qi este
necesari promovarea in continuare a muzicii orchestrale, menliondnd c6, la moment, tendinla
este difuzarea ei pe youtube Ei spotify. astf-el. este necesara popularizarea pentru a avea un public
mai larg.

La incheierea dezbaterilor, pregedintele CSD supune votului urmdtorul proiect de decizie:

l. Se ia act de nota informativa, prezentatd de Victor Stahi, directorul Departamentului
inregistrdri Ei colective muzicale, privind Planul de inregistrari Ei transmisiuni a evenimentelor
culturale in anul 2023la IP Compania ,,Teleadio-Moldova".
2. Directorii generali adjuncli Cornel Ciobanu (Radiodifuziune) ;i Corneliu Durnescu
(Televiziune) vor prezenta la CSD. pdna la 1 martie 2023. Planr-rl de inregistrdri si transmisiuni a
principalelor evenimente culturale la IP Compania ..Teleradio-Moldova".



S-a votat ,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gherasim, Sergiu Stanciu, Irina Mafenco, Loretta
Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian Dlnila, Corneliu Popovici)

2.Diverse.
Preqedintele CSD Arcadie Gherasim a anun[at membrii CSD despre discu{ia pe care a avut-o

cu directorul general al Companiei. Vlad Turcanu, directorul general adjunct (televiziune).
Cornelui Durnescu qi cu Nina Bolboceanu, producdtoarea emisiunii .,Evantai folcloric" de la
postul de televiziune Moldova 1, emisiune care nu mai figureazd in grila de emisiuni TV, iar
Ninei Bolboceanu nu i-a mai fost prelungit contractul de muncd. in cadrul disculiei a fost
propusa ideea de a restabili emisiunea ,,Evantai folcloric" pe canalul Moldova 2. in urma
di scuf iei, N ina Bolboceanu a r efuzat propunerea.

La final de qedin{[, Membrul CSD Cristian Jarclan a anunfat cdurmeazd sa-gi anun(e demisia din
func[ia de membrul al Corrsiliului de supraveghcre si dezvoltare din ntotive de incompatibilitate.

Dupa epuizarea ordinii de zi,

Preqedintele
Consiliului de supraveghere

Ei dezvoltare

Secretarul
Consiliului de supraveghere
qi dezvoltare

pregedintele CSI) m anunfd inchiderea qedinlei.

Arcadie Gherasim

Sergiu Stanciu
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